

Wenn der Newsletter nicht richtig dargestellt wird, klicken Sie [hier](#) für die PDF-Version.

If the Newsletter is not correctly displayed, please click [here](#) for the PDF version.

Graduate Research School

# NEWSLETTER

06 | August 2024

Folgen Sie uns auf [LinkedIn!](#)

Follow us on [LinkedIn!](#)

## AKTUELLES

## NEWS

### Postdoc Network Brandenburg (PNB)

#### Ausschreibung: PNB Research Group

Ausgeschrieben wird die 4-jährige Leitung einer Forschergruppe (E14) in den Fächern MINT und Lebenswissenschaften für Postdoktorand\*innen mit hervorragenden wissenschaftlichen Leistungen. Die Bewerbungsfrist endet am 1. Oktober 2024.

[Erfahren Sie mehr ...](#)

### Postdoc Network Brandenburg (PNB)

#### CfA: PNB Research Group

Postdoctoral researchers with an outstanding scientific record are invited to apply for a 4-year position (E14) in the fields of STEM and Life Sciences. The deadline for applications is 1 October 2024

[More information ...](#)

### GRS-Qualifikationsprogramm

#### Es gibt noch freie Plätze im Herbst

Im Wintersemester bietet die GRS weiterhin spannende Online-Workshops für Promovierende und Postdocs aller Fachbereiche an. Es gibt noch freie Plätze in den folgenden Kursen:

#### *Kursbereich 3 – Wissenschaftliche Methoden*

- Bold, Passionate and Mindful – Time- and Self-Management for PhD Researchers (Englisch), 15.–16. & 22.–23. Oktober 2024
- The Floor Is Yours! Academic Presentations in English (Englisch), 12.–13. November 2024

#### *Kursbereich 4 – Überfachliche Qualifikation*

- Career Planning for PhD Researchers (Englisch), 5. November 2024

Melden Sie sich ganz einfach über das Kursportal der GRS an:

[www.b-tu.de/elearning/graduates](http://www.b-tu.de/elearning/graduates)

### GRS Qualification Programme

#### There Are Still Free Places Left this Autumn

In the winter semester, GRS will offer more exciting online workshops for doctoral candidates and postdocs from all areas. Places are still available for the following courses:

#### Course area 3 – Scientific Techniques

- Bold, Passionate and Mindful – Time- and Self-Management for PhD Researchers (English), 15–16 & 22–23 October 2024
- The Floor Is Yours! Academic Presentations in English (English), 12–13 November 2024

#### Course Area 4 – Transferable Skills

- Career Planning for PhD Researchers (English), 5 November 2024

You can register easily via the GRS course portal:

[www.b-tu.de/elearning/graduates](http://www.b-tu.de/elearning/graduates)

<p>Für weitere Kurse können Sie sich auf die Warteliste eintragen.</p>	<p>For other courses you can sign up on the waiting list.</p>
<p style="text-align: center;"><b>Neues Qualifizierungsangebot</b></p> <p style="text-align: center;"><b>Zertifikatskurs</b> <b>Forschungsdatenmanagement (FDM) für</b> <b>Forschende &amp; FDM-Verantwortliche</b></p> <p>Im Rahmen des Projekts Forschungsdatenmanagement Brandenburg (FDM-BB) bietet die BTU eine neue Qualifizierungsmöglichkeit an. Auch für junge Forschende wird es zunehmend relevant, fundierte Kenntnisse im Umgang mit ihren Forschungsdaten als Teil guter wissenschaftlicher Praxis zu erwerben. Dieser Zertifikatskurs besteht aus Selbstlerneinheiten und kurzen Workshops, die im Oktober und November stattfinden.</p> <p>Weitere Informationen zum Inhalt und zur Anmeldung finden Sie <a href="#">hier</a>.</p>	<p style="text-align: center;"><b>New Training Opportunity</b></p> <p style="text-align: center;"><b>Research Data Management (RDM)</b> <b>Certificate Course for Researchers and RDM-</b> <b>Managers (in German)</b></p> <p>As part of the Brandenburg Research Data Management (FDM-BB) project, BTU is offering a new qualification opportunity. As part of good scientific practice, it is becoming increasingly important for young researchers to learn how to manage their research data accurately. This certificate course consists of self-study units and short workshops. It will take place in October and November.</p> <p>For more information on content and registration, please click <a href="#">here</a>.</p> <p>Please note that this course is only available in German.</p>
<p style="text-align: center;"><b>Neuer Beirat zur Weiterentwicklung der</b> <b>Graduate Research School</b></p> <p>Die GRS wird in Zukunft durch externe Expertise in einem neuen Beirat unterstützt. Mit Prof. Dr. Günther Tränkle (ehem. Ferdinand-Braun-Institut), Prof. Dr. Ronald Tetzlaff (TU Dresden) und Dr. Birte Seffert (German Scholars Organization) konnte die Hochschulleitung drei Expert*innen gewinnen, die die langfristige Ausrichtung der GRS mit ihrer Erfahrung und ihrem Fachwissen begleiten werden. Ein erstes Treffen soll bereits im Herbst stattfinden.</p> <p><a href="#">Erfahren Sie mehr ...</a></p>	<p style="text-align: center;"><b>New Advisory Board to Shape the Future of</b> <b>the Graduate Research School</b></p> <p>The GRS will be strengthened by external expertise through a new advisory board. Prof. Dr. Günther Tränkle (formerly Ferdinand-Braun-Institut), Prof. Dr. Ronald Tetzlaff (TU Dresden) and Dr. Birte Seffert (German Scholars Organization) have joined the advisory board. They will provide advice on the long-term strategic objectives of the GRS. A first meeting is to take place in autumn.</p> <p><a href="#">More information ...</a></p>
<p style="text-align: center;"><b>GRS-Mobilitätzuschüsse</b></p> <p style="text-align: center;"><b>Ausschreibungsfrist: 20. September</b> <b>2024</b></p>	<p style="text-align: center;"><b>GRS Mobility Grants</b></p> <p style="text-align: center;"><b>Application Deadline: 20 September</b> <b>2024</b></p>
<p>Wenn Sie 2024 noch eine Tagungsteilnahme oder einen Kurzforschungsaufenthalt planen, können Sie sich noch bis zum 20. September 2024 für einen GRS-Mobilitätzuschuss bewerben.</p> <p><a href="#">Erfahren Sie mehr ...</a></p>	<p>If you are planning to attend conferences or short research stays this year, you can apply until 20 September 2024 for a GRS Mobility Grant.</p> <p><a href="#">More information ...</a></p>
<p><b>IMPRESSUM</b></p> <p>Herausgeber:</p>	

BTU Cottbus Senftenberg  
Platz der Deutschen Einheit 1  
03046 Cottbus

**Für den Inhalt verantwortlich:**

Robert Rode  
Graduate Research School  
T +49 (0)355 69 3479  
E robert.rode@b-tu.de

Sie können jederzeit den GRS Newsletter ohne Angabe von Gründen abbestellen. Zum Abbestellen bitte [hier](#) klicken.  
Die ausführlichen Datenschutzinformationen finden Sie auf: [www.b-tu.de/datenschutz](http://www.b-tu.de/datenschutz)

You can unsubscribe the GRS Newsletter at any time without indicating the reason. To unsubscribe please click [here](#).  
For more information about our data-protection policy please refer to our website: [www.b-tu.de/en/privacy-policy](http://www.b-tu.de/en/privacy-policy)